
 

國立臺灣大學一般生大一英文輔導要點 

 

97年 12月 24日 97學年度第 1學期第 4次系務會議通過 

98年 3月 13日 97學年度第 2學期第 1次教務會議通過 

100年 3月 30日 99學年度第 2學期第 1次系務會議通過 

100年 6月 10日 99學年度第 2學期第 2次教務會議通過 

106年 3月 29日 105學年度第 2學期第 1次系務會議通過 

106年 6月 9日 105學年度第 2學期第 2次教務會議通過 

108年 9月 18日 108學年度第 1學期第 1次系務會議通過 

109年 1月 3日 108學年度第 1學期第 2次教務會議通過 

 

一、 國立臺灣大學〈以下簡稱本校〉為使本校英語文程度較落後之學士班一般

生提早獲得輔導之機會，特開設大一英文輔導課程取代大一英文，以加強

其聽、說、讀、寫之能力，並訂定本要點。 

二、 本校於每年入學新生名單確定後，依據學生「學科能力測驗」或「指定科

目考試」英文科成績，由「大一英文委員會」進行初步篩選及編班工作，

並由教務處註冊組於選課開始前，將編班結果通知須修讀大一英文輔導課

程之學生。 

三、大一英文輔導課程之課名仍為「英文一」、「英文二」，與一般大一英文課名

相同，並開設在各院系既定之大一英文時段。註冊組以「帶入」方式為學

生安排至所屬班級。 

四、為維護接受輔導學生之權益，參與大一英文輔導課程之學生名單不予公

佈。「大一英文委員會」亦不主動公開或標記輔導課程之班別，以免讓學生

產生困擾。 

五、本要點經外文系系務會議、教務會議通過後發布，並自一○八學年度學士

班入學新生開始實施。 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Freshman English Remedial Courses Regulations 

 

I. In order to provide assistance for the students whose English abilities are behind 

others, the Department of Foreign Languages and Literatures offers the 

Freshman English remedial courses (henceforth referred to as “the FE remedial 

courses”) to strengthen the students’ listening, speaking, reading and writing 

skills, and sets up the following regulations. 

 

II. After confirming the list of freshmen each year, the Freshman English 

Committee will place the students into classes by their scores of the General 

Scholastic Ability Test or Advanced Subjects Test. The Registrar’s Office will 

notify the results of the placement to those who need to attend the FE remedial 

courses before the course registration. 

 

III. The course title of the FE remedial courses will still be “Freshman English I” and 

“Freshman English II”, and will be opened at the same time of each 

department’s Freshman English courses. The students will be registered in the 

assigned classes by the Registrar’s Office. 

 

IV. In order to protect the rights of the students who are assigned to the FE remedial 

courses, the student list of the FE remedial courses will not be posted and the 

Freshman English Committee will not mark the class number of the FE remedial 

courses. 

 

V. These regulations guidelines, including their modifications, after the approval at 

the Departmental Affairs Meeting and the Academic Affairs Meeting, will take 

effect since the Fall semester of 2019 starts. 


